
مي شود از برجام به جام رسيد اما...
اين روزها بحث به نتيجه رس��يدن برجام در جاي جاي كشورمان داغ 
داغ اس��ت، حالا همه از دولت اين توقع را دارند كه حداقل گش��ايش 
مختص��ري در زندگي روزم��ره مردم ايج��اد كند. لغ��و تحريم ها اين 
توقع را بالاتر نيز برده است و به نظر مي رس��د بايد منتظر روزها و ايام 
بهتري براي كشورمان باش��يم. ورزش نيز البته از اين قاعده مستثني 
نيس��ت، همه خوب مي دانيم ك��ه تحريم   هاي مالي چند س��اله اخير، 
ضربات جبران ناپذيري را به بدنه ورزش كشور وارد كرده است، اما حالا 
با برداشته ش��دن اين تحريم ها انتظار مي رود مسئولان ورزش كشور 
چنانكه خود اش��اره مي كنند با تزريق پول و حق و حقوق ورزشكاران 
در رش��ته  هاي مختلف به ويژه رش��ته  هاي المپيكي، ش��رايط را براي 

افتخارآفريني و سربلندي ورزش كشور فراهم كنند. 
ديروز محمود گودرزي وزي��ر ورزش و جوانان از عظمت اجراي برجام 
و اينكه فايده آن را به مرور درك خواهي��م كرد، صحبت كرده بود؛ هر 
چند بايد دقت كرد كه حرف زدن از شرايط ايده آل آينده كاري راحت 
اس��ت و مي توان با توصيف گل و بلبلي از آينده نه چندان دور، ذهن ها 
را مشغول كرد، اما اينكه چه برنامه اي براي ورزش در روزها و سال  هاي 
پسابرجام داريم، نكته اي است كه ظاهراً از ديد خيلي ها دور مانده است.  
با برداشته شدن تحريم  هاي مالي و بايكوت بانك  هاي ايران به طور حتم، 
دارايي  هاي زيادي روانه كشور مي شود كه بخشي از اين سرمايه عظيم 
به ورزش تزريق خواهد شد و اين درست همان جايي است كه امروز بايد 
نگران آن باشيم، ورزش كشور طي هفت ماه آينده بزرگ ترين رويداد 
خود را پيش رو دارد. همه خوب مي دانيم كه ش��ركت مؤثر و موفق در 
المپيك، نيازمند سرمايه گذاري و هزينه كردن درست است،هزينه هايي 
كه حالا برخلاف روزها و سال  هاي تحريم به نظر مي رسد بايد راحت تر 

در اختيار فدراسيون ها و ورزشكاران قرار گيرد. 
مهم تر از اين مبحث، مس��ئله رس��يدگي به زيرس��اخت  هاي ورزش 
كشور اس��ت كه بنا به گفته خود وزارت نشينان طي سال  هاي گذشته 
كوچك ترين توجهي به اين مقوله مهم نش��ده است، بنابراين شرايط 
پسابرجام و موقعيتي كه نصيب ورزش كش��ور مي شود بهترين زمان 
براي پيشبرد برنامه ها و اهداف زمين مانده ورزش است تا آينده ورزش 
كشور تأمين ش��ود.  اينكه پولي تزريق ش��ود و امكاناتي فراهم شود تا 
آقايان مسئول ورزش با خيال راحت مديريتشان را ادامه دهند، اصلًا 
درست نيست، بلكه اين اتفاق برعكس، وظيفه آنها را سخت تر از قبل 
مي كند؛ چرا كه آنها بايد حق مردم را به درس��تي در اختيارشان قرار 
دهند، بايد طوري هزينه كنند كه در پايان ايران اسلامي سربلند باشد. 
ورزش كشور طي سال  هاي گذش��ته اينقدر گرفتاري و معضل داشته 
است كه بايد با يك مديريت درست از شرايط جديد براي بهبود وضعيت 

و اعتلاي آن استفاده كرد. 
از ياد نبريم كه بسياري از تيم  هاي ورزشي كشورمان به دليل شرايط 
تحريم از داش��تن اردوها و رقباي تداركاتي خوب محروم بودند و حالا 
اين موقعيت ايجاد شده تا بتوانند جبران مافات كنند، البته درست و در 
قالب برنامه اي معقول نه اينكه هر فدراسيون بخواهد كاروان سياحتي 
راه بيندازد.  از ياد نبريم كه س��رانه ورزش عمومي و همگاني كش��ور 
اينقدر پايين است كه حتي به قلم نمي آيد و اين فرصت خوبي است كه 
ورزش را به سبد خانواده ها اضافه كنيم.  فراموش نكنيم كه مي توانيم 
با برجام به جام  هاي زيادي دس��ت پيدا كنيم، همانطور كه مي شود با 
استفاده از همين برجام هزينه  هاي ريخت و پاش و مسافرت  هاي برخي 
و نزديكان��ش را فراهم كرد كه البته از همين حالا هم چش��م طمع به 

روزهاي پسابرجام دوخته اند. 

بيگي هم مانند شريعتي و طهماسبي المپيكي شد
3 سهميه ايراني ها به نام آذربايجان!

مش�عل المپيك ريو در حالي هفت ماه ديگر روش�ن مي ش�ود كه 
اين مسابقات مي تواند براي ايران يك تفاوت اساسي با دوره هاي 
گذشته داشته باشد و آن هم حضور چند ورزشكار ايراني است كه 
براي كشورهاي ديگر مبارزه مي كنند. تا امروز دو كشتي گير و يك 
تكواندوكار ايراني الاصل با كسب سهميه المپيك، تابستان آينده 
در برزيل براي كشور آذربايجان مسابقه مي دهند و يك تكواندوكار 
زن ايراني هم كه به بلژيك پناهنده ش�ده اس�ت با كسب سهميه 
المپيك، زير پرچم كميته بين المللي المپيك مبارزه خواهد كرد. 
مهاجرت ورزشكاران ايراني به كشورهاي ديگر و مسابقه دادن براي يك 
كشور جديد، چند سالي اس��ت كه در ورزش ايران پررنگ تر شده است. 
آذربايجان هم در چند سال اخير مقصد بيشتر ورزشكاراني است كه بنا به 
دلايل مختلف از ديدن بي مهري ها تا پشت خط ماندن در تيم ملي، با تغيير 
تابعيت، آرزوهاي ورزشي شان را در اين كشور پيگيري مي كنند. در اين 
بين دو رشته تكواندو و كشتي هم ركورددار هستند و بيشتر ورزشكاراني 
كه به آذربايجان رفته اند در اين رشته ها فعاليت مي كنند. كشور آذربايجان 
هم تاكنون توانسته با تكيه بر توان اين ورزشكاران، چند سهميه المپيك 
را براي المپيك آينده كسب كند. آخرين آن هم را ميلاد بيگي تكواندوكار 
ايراني بود كه يك شنبه شب توانست براي آذربايجان يك سهميه در رشته 
تكواندو به دست بياورد. رقابت هاي كسب سهميه تكواندوي منطقه اروپا 
در دو روز26 و27 دي به ميزباني شهر استانبول تركيه برگزار شد. در اين 
رقابت ها ميلاد بيگي ملي پوش سابق تكواندوي ايران كه به همراه تيم ملي 
آذربايجان در رقابت ها حضور داشت، با كسب نشان طلاي 80- كيلوگرم 
قاره سبز جواز حضور در المپيك ريودوژانيرو را به دست آورد. در اين وزن 

مهدي خدابخشي براي ايران سهميه كسب كرده است. 
  دو سهميه كشتي المپيك ايراني ها براي آذربايجان

علاوه برتكواندو، در رش��ته كش��تي ه��م دو ورزش��كار ايراني الاصل 
توانسته اند براي كشور آذربايجان سهميه المپيك كسب كنند. سامان 
طهماسبي در وزن 85 كيلوگرم و صباح شريعتي در وزن 130 كيلوگرم، 
براي تيم كشتي آذربايجان سهميه المپيك ريو را به دست آورده اند و 
بيگي سومين ورزشكار ايراني است كه در المپيك 2016 به همراه تيم 

ملي آذربايجان حضور خواهد داشت. 
  تكواندوكار زن پناهنده هم سهميه گرفت 

در مس��ابقات تكواندوي انتخابي المپيك در قاره اروپا، علاوه بر بيگي، 
يك تكواندوكار زن ايراني كه به بلژيك پناهنده شده است هم توانست 
سهميه المپيك را بگيرد. راحله آسماني، عضو پيشين تيم ملي ايران نيز 
زير پرچم فدراسيون جهاني تكواندو جواز حضور در بازي هاي المپيك 
2016 را كسب كرد. فدراسيون جهاني تكواندو )WTF( اخيراً اعلام 
كرده بود به ورزشكاراني كه به كش��ورهاي ديگر پناهنده شده اند، اين 
فرصت را مي دهد تا در مسابقات انتخابي بازي هاي المپيك ريو 2016 
شركت كنند. يكي از اين ورزشكاران راحله آسماني، تكواندو كار پيشين 

تيم ملي ايران بود كه در حال حاضر در بلژيك ساكن است. 
 او در مسابقات انتخابي اروپا كه در شهر اس��تانبول تركيه برگزار شد، 
موفق شد با شكس��ت رقبايش در وزن منهاي 57 كيلوگرم و قهرماني 
در اين وزن سهميه حضور در بازي هاي المپيك 2016 ريو را به دست 
بياورد. آسماني حالا در ريو 2016 زير پرچم IOC شركت خواهد كرد. 
آسماني پيش از اين، عضو تيم  ملي ايران بوده است، اما در حال  حاضر 
در كش��ور بلژيك پناهنده شده اس��ت. او در وزن 75 – كيلوگرم زنان 
مسابقه مي دهد. آس��ماني پيش از اين مدال نقره باز ي هاي آ سيا يي را 
كسب كرده بود و او در حال  حاضر مي تواند زير پرچم IOC در المپيك 
شركت كند. IOC  اعلام كرده است كه تمام تلاش خود را براي كمك 
به ورزش��كاران پناهنده انجام خواهد داد. تكواندوكار بانوي ايراني در 
حالي توانست سهميه المپيك را كسب كند كه ايران كه در بخش زنان 
از طريق سيستم رنكينگ به سهميه نرسيده با دو ملي پوش يعني كيميا 
عليزاده و اكرم خدابنده آماده حضور در رقابت هاي كسب سهميه منطقه 

آسيا كه به ميزباني فيليپين است، مي شود. 

»وزارت ورزش برنام�ه اي ب�راي برخ�ورد ب�ا 
متخلفان ورزش�ي ن�دارد.« اي�ن جديدترين 
اظهارات وزيري اس�ت كه يكي از شعارهايش 
»مبارزه با فساد و ورزش پاك« بوده، اما در عمل 
اين ش�عار هرگز به مرحله اجرا نرسيده است. 
متولي اصلي ورزش ايران، وزارت ورزش است. تنها 
چند س��ال از تأس��يس وزارتخانه ورزش و جوانان 
مي گذرد و در اين سال ها عزم جدي از مسئولان اين 
وزارتخانه در مبارزه با فساد شاهد نبوده ايم  تا جايي 
كه تخلفات زيادي در اين عرصه رخ داده، اما متخلفان 
هرگز با برخورد جدي مقامات وزارت مواجه نشدند. 

   نصيحت مسئولانه
بازداش��ت يكي از رؤساي فدراس��يون ها، نقطه 
تاريكي براي ورزش كش��ور محس��وب مي شود. 
در شرايطي كه انتظار مي رفت برخورد قاطعانه با 
مفسدان و متخلفان مانع از تكرار چنين اتفاقاتي 

شود، اما باز هم شاهد بازداشت مديران به خاطر 
تخلفات مالي هس��تيم. اين در حالي است كه از 
همان ابتدا اين خبر توسط يكي از خبرگزاري ها 
منتش��ر و پيگيري و در نهايت نيز وزارت ورزش 
مجبور به تأييد موضوع شد. به نظر مي رسد اگر 
پيگيري هاي رسانه ها نبود ش��ايد اهالي وزارت 
ترجيح مي دادند اش��اره اي به پرونده مالي آقاي 
رئيس نكنند. با وجود آنك��ه اهالي ورزش تصور 
مي كردند مرد اول ورزش كشور موضعي سخت و 
قاطع در مقابل اينگونه تخلفات بگيرد، آقاي وزير 
ديروز در گفت و گو با »مه��ر« در خصوص ورود 
به اين موضوع با پاس��خي شفاف خيال مفسدان 
را راحت كرد: »برنامه  خاص��ي نداريم، اما به آنها 
نصيحت مي كنيم!« دكتر گودرزي قطعاً مي داند 
كه ن��ه رئيس جمهور او را ب��راي نصيحت كردن 
انتخاب كرده و نه نمايندگان ملت براي نصيحت 

ك��ردن ب��ه او رأي داده اند. گويا دكت��ر گودرزي 
كه همواره به ورزش��ي بودن��ش افتخار مي كند 
نمي خواه��د بپذيرد مس��ئوليت اصل��ي تمامي 
فدراسيون ها به عهده اوس��ت. همانطور كه پس 
از هر پيروزي و افتخاري مدال هاي كس��ب شده 
در رشته هاي مختلف مستقيماً جزئي از عملكرد 
مثبت وزير به حس��اب مي آيد، س��وءمديريت، 
سوءاستفاده از عنوان و فساد مالي – مديريتي در 
هر يك از فدراسيون ها بدون شك به وزارت ورزش 

و دست اندركاران آن مربوط مي شد. 
   از شعار تا عمل

مبارزه با فساد مدت هاس��ت كه به عنوان يكي از 
شعارهاي مديران مطرح مي ش��ود. گودرزي نيز 
از همان ابت��داي كار بر همين ش��عار تكيه كرد و 
مديريتش را پيش برد. اين در حالي است كه اين 
شعار در ساختمان خيابان سئول به واقعيت نزديك 

هم نشده است. دي ماه سال گذشته بود كه خبر 
بازداش��ت و دس��تگيري تعدادي از افراد متخلف 
در حوزه ورزش در س��ايت وزارتخانه منتشر شد. 
علت اين اقدام، تحقق منوي��ات رهبري و اجراي 
سياست هاي دولت تدبير و اميد براي مبارزه با فساد 
و سلامت اداري كش��ور عنوان شد. در صورتي كه 
اين ادعاها با مديريتي كه مبناي آن صرفاً نصيحت 
به متخلفان باشد، جور در نمي آيد. نبايد فراموش 
كرد كه به رغم همه پيگيري ها از سوي نهادهاي 
ذي صلاح و نظارتي بسياري از متخلفان اهميتي به 
اين نصيحت ها نمي دهند. حال جاي سؤال دارد كه 
چرا دكتر گودرزي به جاي برخورد قانوني و قاطع، 

شيوه نصيحت را در پيش گرفته است!
   نقش حراست و دادگاه ورزشي

شفاف س��ازي يكي از عناصر مهم در پيشگيري و 
مبارزه با فساد است. پاك ش��دن ورزش از فساد و 
حواشي نيز مس��تلزم اهميت دادن به اين عنصر 
حياتي است. ولي متأس��فانه اتفاقات اخير نشان 
داد كه مسئولان عقيده اي به شفاف سازي ندارند. 
حاشيه رخ داده در مورد سوشا مكاني و مظلوم نمايي 
اين دروازه بان تازه آزاد شده و حاميانش سبب شده 
تا لو رفتن عكس هاي خصوصي را دليل اين جنجال 
بدانند. در حالي كه هم��ه مي دانند گرفتن وثيقه 
ميلياردي آن هم با وساطت زمين و زمان تنها به 
خاطر چند عكس نيس��ت. در صورتي كه وزارت 
ورزش از طريق فدراسيون فوتبال شفاف سازي را 
در دستور كار قرار مي داد حالا متخلفي كه همچنان 
بايد منتظر رأي ق��وه قضائيه باش��د، اينگونه در 
مصاحبه هايش جولان نمي داد. در مورد دستگيري 
آن رئيس فدراس��يون نيز بايد بگوييم كه باز هم 
وزارت ورزش مي توانست با گفتن حداقل بخشي 
از حقايق يك گام به عملي ش��دن شعار مبارزه با 
فساد نزديك شود. به علاوه اينكه حراست وزارتخانه 
هم بايد پيش از رخ دادن چنين سوء مديريت هايي 
وارد عمل ش��ود. در حالي كه آقاي وزير از زير بار 
مسئوليت سنگينش شانه خالي مي كند، امين زاده 
معاون حقوقي رئيس جمهور از تأسيس نهاد داوري 
ورزش خبر داده تا تمامي اختلافات ورزشي اعم از 
تخلفات، اختلافات مالي، داوري، مربيان و نقل و 
انتقالات در اين نهاد بررسي شود. زماني پيشرفت 
به واقعيت تبديل مي ش��ود كه دست مفسدان از 

ورزش كوتاه شود. 
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پهلوان زنده را عشق است!
درگذشت رضا احدي پيشكسوت فوتبال 
ايران و باش��گاه اس��تقلال بار ديگر نشان 
داد ك��ه در ورزش ايران پهل��وان زنده را 
عشق است. بي توجهي به پيشكسوت هاي 
ورزش چه فوتبال و چه رشته هاي ديگر، 
ريش��ه قديمي دارد و اكث��ر قديمي هاي 
ورزش ديگر به آن عادت كرده اند. رس��م 
بر اين اس��ت كه يك پيشكس��وت وقتي 
روي تخت بيمارستان مي افتد، مسئولان 
ورزش ياد او مي افتن��د و با عي��ادت از او مي خواهند نش��ان دهند كه 
فراموش شان نكرده اند. اين در حالي است كه اين توجه ها و پيام ها وقتي 
يك پيشكسوت روي تخت بيمارستان است نمي تواند براي او نتيجه اي 
داشته باش��د. مانند اتفاقي كه براي رضا احدي افتاد. در حالي كه قبل 
از بيماري، كسي س��راغي از او نمي گرفت، وقتي بستري شد همه او را 
يادش��ان آمد، اما بها دادن ها سودي نداش��ت و اميدوارم كه درگذشت 
احدي درسي براي مس��ئولان و مديران ورزش ايران شود. يادم مي آيد 
زماني كه مرحوم نامجو در بستر بيماري بود، همراه آقاي تركان كه آن 
موقع وزير بودند به عيادت او رفتيم و آقاي تركان از مرحوم نامجو خواست 
خواسته هايش را مطرح كند، اما نامجو گفت»وقتي نياز داشتم، كسي 
توجه نكرد، حالا چه نتيجه اي مي تواند براي من داشته باشد.« به همين 
خاطر هم بايد نگاه ها به پيشكس��وتان تغيير كند و در زمان حياتشان 
و پيري هم مانن��د روزهايي كه قهرماني كس��ب مي كردند مورد توجه 
باشند. اين توجه ها سبب مي ش��ود تا اين قهرمان احساس كند مانند 
زماني كه پرچم كشورمان را در ميدان ورزشي برافراشته مي كرد، مورد 
توجه است و افتخاراتش را فراموش نكرده اند. اين نگاه همچنين باعث 
مي شود تا ورزشكاران جوان هم نگران روزهاي بازنشستگي شان نباشند 
و وقتي ديدند كه به پيشكسوت احترام گذاشته و توجه مي شود، روحيه 
مي گيرند. همچنين پيشكسوتان با توجه به اينكه در ورزش مو سپيد 
كرده اند، در زمان حياتشان مي توانند تجربياتشان را به نسل جوان منتقل 
كنند، البته اين امر به  توجه مسئولان باشگاه ها، فدراسيون، وزارت و ديگر 
نهادهاي متولي ورزش بر مي گردد كه مدت هاست فراموش شده است. 
البته مسئولان در سال هاي اخير وعده هاي زيادي داده اند كه متأسفانه 
عملي نش��ده اس��ت، نمونه آن، آقاي احمدي نژاد بود، در جلس��ه اي با 
پيشكسوتان اش��اره كردند كه »شما الگو هس��تيد و بايد به شما توجه 
شود.« اما خب صحبت هاي ايشان در حد حرف باقي ماند و مسئولان تازه 

بعد از درگذشت پيشكسوتاني مانند احدي به ياد آنها مي افتند. 
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بانك سرمايه صدرنشيني را از شهرداري اروميه گرفت
تيم واليبال بانك سرمايه با پيروزي مقابل متين ورامين به صدر جدول 
رده بندي ليگ برتر صعود كرد. تيم هاي واليبال بانك س��رمايه و متين 
ورامين در ادامه هفته هفدهم رقابت هاي ليگ برتر در خانه واليبال برابر 
هم به ميدان رفتند كه طي آن تيم سرمايه با حساب 3 بر صفر حريف خود 
را شكس��ت داد تا ضمن انتقام باخت، دور رفت به صدر جدول رده بندي 
نيز صعود كند. شاگردان مصطفي كارخانه در اين مسابقه به ترتيب با 
امتيازات 25 بر 1۹، 30 بر 28 و 25 بر 23 از سد حريف خود گذشتند 
تا با 15 برد جانشين شهرداري اروميه در صدر جدول رده بندي شوند. در 
ادامه رقابت ها تيم پيكان به سختي مقابل سايپا برنده شد تا در رده سوم 
جدول قرار گيرد. آرمان اردكان در س��ه س��ت پياپي جواهري گنبد را از 
پيش رو برداشت و كاله مازندران در ست پنجم سرانجام موفق به شكست 
شهرداري تبريز شد. شهرداري اروميه هم درسه گيم متوالي توانست تيم 
آلومينيوم  المهدي هرمزگان را شكست دهد. گوهر كوير زاهدان هم در خانه 

برابر ثامن الحجج خراسان بازي را واگذار كرد. 
-------------------------------------------------------------
سوريان، نوروزي و رضايي در تورنمنت مجارستان 

تيم منتخب كشتي فرنگي ايران در جام زومباتلي مجارستان شركت مي كند. 
رقابت هاي بين المللي كشتي فرنگي جام زومباتلي روزهاي 17 و 18 بهمن 
ماه در مجارستان برگزار مي شود كه به صلاحديد محمد بنا سرمربي تيم ملي 

سوريان، نوروزي و رضايي در اين تورنمنت روي تشك خواهند رفت. 
-------------------------------------------------------------
ساخت مدال هاي المپيك ريو و توكيو از مواد بازيافتي 

مسئولان برگزاري المپيك 2020 توكيو اعلام كردند، براي حمايت از 
محيط زيست، مدال هاي اين المپيك را از بازيافت فلزات تهيه خواهند 
كرد. گفته شده در بازي هاي المپيك ريو نيز مدال ها از بازيافت فلزات 
تهيه مي ش��وند. مدال هاي طلا، نقره و برنز در هر س��ري از بازي هاي 
المپي��ك از نظر س��ايز، وزن و طراحي ب��ا يكديگر متفاوت هس��تند. 
مدال هاي بازي هاي ريو در ضرابخانه دولتي برزيل س��اخته مي شوند. 
اين مدال ها از بازيافت وسايل الكترونيكي از جمله يخچال، مايكروفر، 

كامپيوتر و موبايل توليد مي شوند.

  چـهـره ها/ وحيد صابري 

سعید احمديان

88498432سرويس ورزشي

روس ها نيامدند ما هم به روسيه نمي رويم 
مدتي است كه ايران هر تورنمنتي را برگزار 
مي كن��د، تيم هاي روس��ي در آن حضور 
نمي يابند و اين موضوع جاي تأمل داشت، 
حتي روس ها در جام جهان پهلوان تختي 
هم ش��ركت نكردند تا رضايي سخنگوي 
فدراسيون كشتي در اين باره اعلام كند: 
»در بعد بين المللي رابطه ما با كشورها بر اس��اس تعامل و احترام 
متقابل  اس��ت و از آنجا كه هيچگونه تمايلي به همكاري از سوي 
روس��يه نديديم و روس ها در تورنمنت هاي بين المللي ما شركت 
نكردند، ما هم در مسابقات آنها شركت نمي كنيم و به جاي حضور 
در تورنمنت هاي روسيه، در مسابقات كشورهايي مانند بلاروس، 
مجارستان و اوكراين شركت مي كنيم زيرا آنها نيز به تعامل با كشتي 

ايران احترام گذاشتند و در مسابقات ما حضور داشتند.«

بازيكن بايد مسائل اجتماعي را در نظر بگيرد
هر چند پرسپوليس رفته  رفته روند رو به 
پيش��رفت خوبي پيدا كرده و هوادارانش 
الان خودشان را يكي از مدعيان قهرماني 
مي دانند، اما همچنان با مشكلات زيادي 
دست و پنجه نرم مي كند. يكي از مشكلات 
و حاشيه هايي كه همواره تيم هاي بزرگ با 
آن دست به گريبان هستند،  مسائل حاشيه اي اين تيم ها به خاطر 
بازيكنانش است. هنوز پرونده سوشا مكاني باز است .جعفر كاشاني، 
عضو هيئت مديره باشگاه پرسپوليس در اين باره مي گويد:»دروازه 
پرسپوليس هميشه محكم و خوب بوده و اكنون هم جاي نگراني وجود 
ندارد. اينكه چه كسي مي آيد و چه نام هايي مطرح شده را نمي دانم، اما 
ناراحت اين موضوع نباشيد. اميدوارم شرايط طوري باشد كساني كه به 

اين تيم ها مي آيند، مسائل اجتماعي را هم در نظر بگيرند.«

رضا احدي هم رفت
پيشكس��وت باش��گاه اس��تقلال تهران 
كه به دلي��ل عارضه كبد در بيمارس��تان 
بس��تري بود، درگذش��ت. رض��ا احدي، 
بازيكن دهه ه��اي 50 و 60 اس��تقلال به 
دليل شدت گرفتن بيماري اش كه ناشي 
از عفونت داخل��ي و عارضه كب��د بود، در 
بيمارستان ايران مهر درگذشت. وي س��ابقه عضويت در تيم هاي 
باشگاه فوتبال استقلال و باش��گاه فوتبال روت وايس اسن آلمان را 
دارد. او در دهه 60 شمسي براي بازي در آلمان دعوت شد و در ليگ 
آلمان بازي كرد. مراسم تشييع پيكر پيشكسوت استقلال، ابتدا قرار 
بود امروز برگزار شود، اما اين مراسم به فردا موكول شد و قرار است 
صبح چهارشنبه از ورزشگاه شيرودي پيكر پيشكسوت فوتبال ايران 

تشييع و در آرامگاه ابدي اش به خاك سپرده شود.

فريدون حسن

علي جباري

پيشكسوت فوتبال

نقدي بر سخنان گودرزي خطاب به متخلفان و مفسدان عرصه ورزش

فسادبانصيحتريشهكننميشود
شيوا نوروزي
    گزارش

هفدهمين دوره مسابقات هندبال قهرماني آسيا از جمعه، 25 دي ماه در 
بحرين آغاز شد و تيم ملي ايران بعد از شكست برابر عربستان و پيروزي 
مقابل لبنان، امروز به مصاف چين مي رود تا با پيروزي در اين ديدار، 
شرايط خود را براي صعود به دور دوم مسابقات مهيا كند. اما در شرايطي 
كه ملي پوشان ايران براي صعود تلاش مي كنند، كشورهاي عربي در 
پي تباني هستندبحرين، عربستان و امارات بعد از اولين گام تباني براي 

صعود به جام جهاني، جلسه اي با حضور نمايندگان فدراسيون هاي 
خود در منامه برگزار كردند. بعد از اين جلسه بحرين و امارات در بازي 
بسيار مشكوك با هم مساوي كردند. اگر اين بازي با نتيجه تساوي تمام 
نمي شد، شانس ايران براي صعود از گروه بالاتر بود. اما بحرين، امارات، 
قطر و عربستان سعي دارند ايران را از اين گردونه خارج كنند و تنها ارائه 

يك بازي خوب و نتايج ايده آل تباني آنها را خراب مي كند. 

با غذاي معمولي نمي توان وزنه 300 كيلويي زد
محمد صميمي، ملي پوش پرتاب ديسك دووميداني معتقد است كه 
با غذاي معمولي نمي توان 300 كيلو وزنه جابه جا كرد: »با توجه به 
اينكه فشار تمرينات بالاست، حتماً بايد مكمل استفاده كنيم، اما با 
وضعيت فعلي و به دليل مشكلات مالي نمي توانم آنها را خريداري 
كنم. در دوران بدنسازي حدود 200، 300 كيلو وزنه جابه جا مي كنيم 
و نمي توان با غذاهاي معمولي آنها را انجام داد. بايد با برنامه پيش برويم 

و نمي توانيم به خاطر مشكلات، فشار را كم و زياد كنيم.«

پاراالمپيكي ها بهتر از المپيكي ها نتيجه مي گيرند
محمدرض��ا ميرزايي دارن��ده چهار م��دال طلاي پرت��اب نيزه 
پاراالمپيك ايران معتقد است كه ورزشكاران معلول از ورزشكاران 
سالم نتيجه بهتري مي گيرند: »ما بي ترديد از ورزشكاران سالم 
نتيجه بهتري مي گيريم. پيش بيني م��ن بين 5 تا 10 مدال طلا 
در رشته هاي دو و ميداني، تير و كمان، تيراندازي، وزنه برداري و 
واليبال نشسته است. همچنين فكر مي كنم ورزشكاران ما بيش 

از 30 مدال نقره و برنز از اين بازي ها كسب كنند.«

سايه تباني عربي برسر تيم ملي هندبال

سليمي زير نظر مسئولان كميته ملي المپيك 
يكي از شانس  هاي طلاي ايران در المپيك ريو، بهداد سليمي قهرمان 
وزنه برداري است كه البته مدتي است بنا به مصدوميت پيش آمده در 
حال فيزيوتراپي و تمرينات سبك است و شايد بيشتر از بقيه به توجه 
نياز داشته باش��د. روي همين اصل كيومرث هاش��مي، رئيس كميته 
ملي المپيك و ش��اهرخ ش��هنازي دبير كل كميته با حضور در محل 
فيزيوتراپي از نزديك پي جوي حال و احوال س��ليمي شدند تا او نيز با 
دلگرمي بيش��تر به كار خود ادامه دهد و اميدوارتر از قبل باشد، جالب 
اينكه سجاد مرداني، ملي پوش المپيكي تكواندو نيز در محل فيزيوتراپي 

دكتر نوروزي حضور داشت. 

شانس اصلي كسب سهميه المپيك آنفلوآنزا  گرفت
قمري، رئيس فدراسيون دوچرخه س��واري از مبتلا شدن شانس 
اصلي كسب سهميه المپيك ايران در بخش پيست به آنفلوآنزا خبر 
داد: »در حالي از امروز كار ما در مسابقات قهرماني آسيا آغاز مي شود 
و اميرحسين جمشيديان كه اميد كسب مدال است، ركاب مي زند 
كه محمد رجبلو، شانس اصلي تيم ايران براي كسب سهميه، آنفلوآنزا 
گرفته و به همين دليل عليرضا حقي را به ژاپن اعزام كرديم كه اگر 

رجبلو نتوانست مسابقه دهد، او در تايم تريل ركاب بزند.«

روزهاي خوب زيدان و انريكه؛ غوغاي BBC رئال و MSN بارسا دنيا حيدري
   فوتبال جهان

رئال و بارسا،  دو رقيب ديرينه لاليگا، يك شنبه شب بازي هاي خود را در هفته 
بيستم اين رقابت ها با نتايجي پر گل به پايان رساندند.  پيروزي 5 بر يك 
برابر خيخون، دومين برد رئال بعد از حضور زيدان است. به طوري كه بنزما 
ستاره گلزن و تأثيرگذار تيم فوتبال رئال مادريد معتقد است دقيقاً وقتي 
زيدان به تيم اضافه شد، بازيكنان اميد زيادي به قهرماني پيدا كرده اند و 
همه چيز متحول شده است و خبري از نيمكت نشيني بيهوده و بي دليل 
نيس��ت.« زيدان نيز با ابراز رضايت از مثلث BBC تيمش مي گويد: 
»بيل، بنزما و رونالدو يك مثلث رؤيايي و نعمت بزرگي براي هر تيمي 
هستند كه از آنها راضي هستم، اما با اين وجود كار تيمي اولويت دارد.« 
 BBCدر جريان ديدار با خيخون، گ��رت بيل و بنزما، دو ضلع مثلث
مصدوم شدند كه اين مي تواند براي رئال خصوصاً در ديدارهاي بعدي 
دردسر ساز باشد. رونالدو عملكرد خوبي در پيروزي 5 بر يك تيمش 
مقابل اسپورتينگ خيخون داشت و موفق شد دو بار گلزني كند. وي 
درباره مراسم توپ طلا گفت: »پيش از مراسم توپ طلا نقش مترجم 
مسي و نيمار را داشتم، زيرا آنها انگليسي را به خوبي متوجه نمي شدند.« 
در آخرين ديدار لاليگا، بارس��ا در نيوكمپ به مصاف بيلبائو رفت و با 

درخشش و گلزني مثلث مهار نشدني خود با 6 گل بر ميهمان خود غلبه كرد. گلزني 
مثلث MSN بارسا با چاشني شش گل و هت تريك سوارز بيلبائو را كنار زد تا 
آبي اناري ها در داشتن مثلثي خطرناك، چيزي از BBC رئال كم نداشته باشند. 
انريكه سرمربي بارسلونا پس از پيروزي 6 بر صفر مردانش برابر اتلتيك بيلبائو 
تيم اول باسك اعتراف كرد از 10 نفره ش��دن حريف در دقيقه 5 بازي ناراحت 

شده و اين اتفاق را باعث كاسته شدن از لذت پيروزي تيمش دانست: »تمام 
سناريوهايي كه براي اين بازي در ذهن داشتيم، تا پايان بازي برعكس از آب 
درآمد. از طرفي مسي هم مصدوم است و نمي خواهم در خصوص او ريسك 
كنم. خصوصاً كه چهارشنبه هفته جاري بار ديگر به مصاف بيلبائو خواهيم 
رفت كه اين بار در مرحله يك چهارم نهايي جام حذفي و در خانه باسكي ها 
ديدار مي كنيم.« انريكه اگر چه تيمش با نتيجه اي پرگل بازي را به سود خود 
تمام كرد، اما بعد از اين بازي تأكي��د كرد كه بدون توجه به نتيجه خوبي 
كه تيمش كسب كرده، مانند ساير همكارانش از دست داوران و كميته 
انضباطي بسيار دلخور و عصباني است: »متأسفانه احكامي عليه بازيكنان 
و مربيان صادر مي شود كه دور از حد انتظار است، كسي نيست كه بر اين 

وضعيت بي قانوني و عجيب نظارت داشته باشد. واقعاً متأسفم.«


